
P r o t o k ó ł  Nr XLIV/23 

obrad XLIV sesji Rady Miasta Zambrów odbytej w dniu 28 marca 2023 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Zambrów p. 214 w godzinach  

12:00 – 14:15 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Bogdan Andrzejczuk 

2. Wiesława Arent 

3. Radosław Bańkowski 

4. Anna Chętnik 

5. Ryszard Kaźmierczak 

6. Michał Klimowicz 

7. Zbigniew Korzeniowski 

8. Tomasz Józef Kosek 

9. Kamil Kowalczyk 

10. Zbigniew Kulesza 

11. Barbara Danuta Laszuk 

12. Łukasz Miszak 

13. Agnieszka Ogórkowska 

14. Jacek Olszewski 

15. Barbara Reinke 

16. Henryk Rykaczewski 

17. Anna Truchel 

18. Wioletta Walasek 

19. Cezary Witkowski 

20. Marta Worosilak 

21. Grażyna Anna Wyszyńska 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:                                                                                               

1. Burmistrz Miasta Zambrów p . Kazimierz Dąbrowski                                                                  

2. Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda                                                                

3. Sekretarz Miasta Zambrów p. Jolanta Gronostajska                                                                       

4. Skarbnik Miasta p. Anna Sadowska Piętak                                                                                                                             

6. Radca Prawny p. Krzysztof Kapitan                                                                                                       

7. Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej p. Halina Brulińska                                               

8. Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej p. Danuta Łapińska                                                  

9. Naczelnik Wydziału Rozwoju Gospodarczego p. Cezary Lasek                                                          

10. Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich p. Rafał Pomazański                                                       

11. Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego p. Anna Stefańska                                                                  

12. Dyrektor MOPS p. Anna Bożena Kosakowska                                                             

13. Zastępca Dyrektora MOPS p. Marta Wnęk                                                                            

14. Przewodniczący MKRPA p. Krzysztof Radomski                                                                  

15. Dyrektor MOK p. Marta Konopka 



Otwarcia obrad XLIV sesji Rady Miasta Zambrów dokonał Przewodniczący Rady p. Jacek 

Olszewski. Powitał radnych oraz zaproszonych gości wymienionych na wstępie protokołu. 

Stwierdził prawomocność obrad. 

 

1. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia. Następnie zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. W związku z brakiem uwag 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski uznał porządek sesji za przyjęty.  

 

 

2. Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji: 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zapytał, czy są uwagi do protokołu 

poprzednich obrad  sesji. W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek 

Olszewski poddał pod głosowanie protokół z poprzednich obrad sesji Rady Miasta 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu obrad poprzedniej sesji:.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Agnieszka Ogórkowska, Jacek 

Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Wioletta Walasek, Cezary 

Witkowski, Marta Worosilak 

 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Miszak, Grażyna Anna Wyszyńska 

 

 

3. Informacja Burmistrza w zakresie zarządzania Miastem. 

 

Odnosząc się do pkt. 10 przedłożonej informacji Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz 

Dąbrowski poinformował, że rozpoczęte zostało postępowanie otwarcia ofert na modernizację 

pływalni miejskiej w Zambrowie wraz z montażem instalacji fotowoltaicznej. Otwarcie ofert 

odbyło się 24.03, wpłynęły dwie oferty. Pierwsza z zakładu budowalnego p. Stanisława 

Bączyńskiego z Wysokiego Mazowiecka na kwotę 4.633.970zł, a druga firmy EuroMax  

Krzysztof Rokicki z Szumowa na kwotę 4.283.633zł.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odnosząc się do pkt. 17 przedłożonej 

informacji poinformował, że dzisiejszego dnia została podpisana umowa z zakładem 



budowlanym p. Stanisława Bączyńskiego na budowę budynku magazynowego na sprzęt 

sportowy przy stadionie miejskim. Termin wykonania wynosi 5 miesięcy.  

 

Burmistrz Miasta p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że 24.03 zostało ogłoszone 

postępowanie o zamówieniu publicznym na wykonanie obowiązku wielobranżowego nadzoru 

inwestorskiego dla zadania pod nazwą Zagospodarowanie Miejskich Terenów w Zambrowie 

na potrzeby rekreacji. Składanie ofert do 3.04 bieżącego roku.  

 

Radny p. Michał Klimowicz odnosząc się do pkt. 1 przedłożonej informacji zapytał z czego 

wynika korekta zakresu inwestycji.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że miasto otrzymało środki 

z Polskiego Ładu na kwotę 4.950.000zł, a wkład własny miał wynosić 10%. Ogłoszony został 

przetarg i wpłynęła jedna oferta na kwotę 21.000.000zł dlatego przetarg ten został 

unieważniony. Następnie została zweryfikowana trasa ścieżki rowerowej o 4,5km. Pierwotna 

ścieżka miała prowadzić od skrzyżowania ul. Polowej i Łomżyńskiej prawą stroną, przed 

wiaduktem miała przejść na lewą stronę i iść do ronda do drogi Nr 63. Z uwagi na fakt, że było 

to niemożliwe został ogłoszony drugi przetarg na realizację tylko 1,5km ścieżki.  

 

Radny p. Michał Klimowicz odnosząc się do pkt. 11 przedłożonej informacji zapytał, czy jest 

określona maksymalna kwota, którą miasto może otrzymać oraz czy jest to uznaniowe.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że złożone zostały trzy 

wnioski o dofinansowanie inwestycji w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Burmistrz oznajmił, że nie jest znany sposób dzielenia i przyznawania środków.  

 

Radny p. Michał Klimowicz zwrócił się z prośbą o udzielenie informacji dot. pkt. 12 powyższej 

informacji.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że w programie 

rewitalizacji części koszarowej były budowane nowe komórki za ul. Magazynową 2. Z uwagi 

na fakt, że podczas budowy częściowo zostało wkroczone na grunt prywatny,  miasto musiało 

odkupić grunt od właściciela w celu uregulowania spraw własnościowych.  

 

Radna p. Barbara Laszuk odnosząc się do bieżącego utrzymania miejskich terenów zielonych 

zapytała, z czego wynika 3 letni termin, ponieważ kadencja obecnej rady kończy się za rok.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że jest to pewna 

kontynuacja przetargów, ponieważ jest to również kontynuacja pracy samorządu jaki i organu 

wykonawczego oraz stanowiącego co stanowi ciągłość. Burmistrz oznajmił, że nie może być 

sytuacji kiedy nowa władza będzie wszystko negowała. Przetargi wieloletnie są bardziej 

przewidywalne i umożliwiają większe planowanie.  

 

Radna p. Barbara Laszuk poinformowała, że częściowo zgadza się ze zdaniem Burmistrza 

Miasta, jednak uważa że kontynuacja powinna dotyczy poważnych spraw i inwestycji, a nie 

bieżącego utrzymania zieleni miejskiej. Radna p. Barbara Laszuk zwróciła się z prośbą o 

rozszerzenie pkt. dotyczącego światłowodu doprowadzonego do policji.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że jest to kontynuacja 

programu rewitalizacji koszar, gdzie zostały założone 143 kamery. Centrum monitoringu 



znajduje się na ul. Magazynowej w budynku 43. Burmistrz Miasta oznajmił, że doprowadzenie 

światłowodu do KPP w Zambrowie było również w ramach umowy i w ciągu miesiąca ma być 

to wykonane. Podłączenie kamer do KPP  umożliwi policji bieżący podgląd do monitoringu.  

 

Radny p. Łukasz Miszak odnosząc się do pkt. 16 informacji zapytał, które drogi będą 

profilowane.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że te które zasługują na 

taka potrzebę, a jest kilka takich dróg w mieście.  

 

Radny p. Łukasz Miszak odnosząc się do pkt. 23 informacji zapytał jakich tematów będzie 

dotyczył projekt zmiany Studium.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że podejmowana była 

uchwała w tej sprawie i będzie to dotyczyło ul. Białostockiej za terenami, gdzie znajduje się 

galeria Vendo Park.   

 

 

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek poinformował, że interpelacja radnej 

 p. Barbary Laszuk w sprawie poprawy bezpieczeństwa w mieście została przekazana do 

GDDKiA Oddział w Białymstoku.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Tomasz Kosek odczytał odpowiedź na interpelację 

radnego p. Michała Klimowicza dot. uszkodzonych elementów konstrukcji betonowej 

budynku. 

 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2023 r.; 

 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Miasta Zambrów p. Anna Sadowska Piętak. 

Poinformowała, że budżet po stronie wydatków zwiększył się o kwotę 14.586.956,22gr w 

stosunku do pierwotnej uchwały podjętej w dniu 28.12.2022r. Rozliczone zostały dochody i 

wydatki budżetu za 2022 rok i w związku z tym zwiększyła się nadwyżka budżetowa o kwotę 

5.379.135,01gr. W poprzedniej uchwale nadwyżka planowana była na kwotę 8.041.235,51gr, 

a skumulowana nadwyżka z lat ubiegłych łącznie z 2022 rokiem wynosi 15.000.891,73gr. Z 

tego powodu, że nadwyżka uległa zwiększeniu proponuje się przeznaczyć ją na inwestycje, 

ponieważ w ubiegłym roku nie zrealizowano wszystkich zaplanowanych inwestycji na które 

poniesiono nakłady m.in. budowa dróg w rejonie ul. Białostockiej, ścieżka rowerowa od ul. 

Sosnowej do ronda w Nagórkach oraz budowa basenu zewnętrznego. Skarbnik Miasta 

poinformowała, że największe zmiany zaszły w dochodach tj. zmniejszenie dochodów na 

budowę dróg przy ul. Białostockiej o kwotę 2.250.000zł. Zmniejszone zostały dochody o 

2.032.099zł ze sprzedaży nieruchomości, pozostałe zmniejszenie dotyczą pomocy w zakresie 



dożywiania oraz świadczeń rodzinnych na podstawie decyzji Wojewody Podlaskiego. Jeśli 

chodzi o zwiększenie dochodów, to miasto otrzymało dochody z funduszu pomocy Ukrainie na 

ogólna kwotę 423.553,51gr, są to dochody przeznaczone na dodatkowe zadania oświatowe dla 

dzieci z Ukrainy oraz na zakwaterowanie i wyżywienie obywateli Ukrainy. Zwiększono 

również podatki na kwotę 31.339,92gr głównie są to podatki od nieruchomości oraz spadku od 

darowizn. W wydatkach zwiększenia dotyczą głównie budowy dróg 4.370.624,56gr, budowy 

basenu zewnętrznego i modernizacji pływalni Delfin na kwotę 7.117.000zł, oraz gospodarki 

odpadami na kwotę 240.785,05zł. Skarbnik Miasta poinformowała, że zaplanowano 

zwiększenie odsetek na obsługę długu o 300.000zł z tego względu, że przewidywany jest kredyt 

na inwestycje w kwocie 12.000.000zł, z czego 10.000.000zł w rachunku bieżącym i 

2.000.000zł prawdopodobnie będzie kredytem komercyjnym. Jeśli chodzi o wynagrodzenia i 

pochodne w MOPSie kwota została podwyższona o 339.993zł. Z tego względu, że w projekcie 

budżetu nie były przewidziane odprawy emerytalne. Zwiększono dotacje dla MOKu na zakup 

materiałów archiwalnych na kwotę 15.000zł. Natomiast pozostałe wydatki dostawano do 

potrzeb jednostek budżetowych tj. oświata oraz MOPS. Skarbnik Miasta p. Anna Sadowska 

Piętak poinformowała, że zwiększenia wydatków dotyczą głównie inwestycji i remontów. Po 

przeprowadzonych przetargach, koszt remontów w przedszkolach zmniejszył się.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że ostatnie zmiany w 

prawie w systemie dochodów własnych spowodowały znaczne ubytki we wpływach 

podstawowego dochodu własnego miasta, jakim są częściowe udziały w podatku PIT tj. 38,4% 

i CIT od osób prawnych 6,71%. W 2022 roku miasto otrzymało 19.639.000zł, natomiast w tym 

roku plan przewiduje 16.859.000zł, czyli mniej o 2.779.863zł. Administracyjnie miasto 

otrzymuje z Ministerstwa Finansów transze bez względu na to, czy mieszkańcy zarabiają 

więcej.  Kolejna rzecz to brak rekompensat za ulgi podatkowe, które wprowadził rząd na 

przestrzeni lat. Swego czasu była też subwencja tzw. rozwojowa, która miała w jakiś sposób 

rekompensować straty, lecz niestety została zlikwidowana. Wszystkie lub znacząca większość 

samorządów w Polsce zakłada na ten rok deficyt budżetowy. Nadwyżka operacyjna netto w 

samorządach w chwili obecnej jest ujemna co oznacza, że samorządy nie mają własnych 

środków na rozwój. W poprzednim roku przeprowadzone były dwa znaczące przetargi  tj. 

środki z rządowego programu rozbudowy dróg na budowę dróg przy ul. Białostockiej, gdzie 

możliwość dofinansowania stanowiła 60% tj. 4.319.051zł, a najniższa cena przetargowa 

wyniosła 9.427.367zł. Zamiast dołożyć tylko 40% środków własnych, czyli 1.727.000zł miasto 

dołożyło 5.108.313zł. Drugi przetarg to budowa basenu zewnętrznego w ramach Rządowego 

Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych, gdzie dofinansowanie wynosiło 

8.010.000zł, a wkład własny miał stanowić 10%, czyli 890.000zł. Jednak kwota po przetargu 

wyniosła 15.486.746zł, wkład własny wyniósł 7.100.000 co stanowi 48% całej inwestycji. Na 

obie inwestycje trzeba było zorganizować przetargi ze względu na narzucone terminy i obie 

przeszły w całości na sfinansowanie w budżecie 2023 roku. Burmistrz Miasta poinformował, 

że w budżecie na 2023 rok zapisanych jest do realizacji 5 inwestycji  z Polskiego Ładu, 1 

inwestycja drogowa z Rządowego Programu Rozbudowy Dróg oraz 1 inwestycja z 

Ministerstwa Sportu i Kulturystyki na remont orlika przy SP4. Ogólna wartość wszystkich w/w 

inwestycji wyniesie 58.935.110zł co stanowi  37% wszystkich wydatków. Kwota 

dofinansowania wyniesie 39.919.057zł, a wkład własny 19.210.0589zł. Ogólny procent 

dofinansowania wynosi 68,5%.  Kolejnym problemem z którym borykają się samorządy, to 

niedoszacowana subwencja oświatowa. Burmistrz Miasta oznajmił, że w 2023 roku do szkół i 

przedszkoli miasto dołoży 21.000.000zł. Ważne są również koszty ponoszone w 2023 roku tj. 

m.in. ceny nośników elektrycznych oraz ceny ciepła. Burmistrz poinformował, że na ulgi za 

ciepło nie łapie się pływalnia miejska, ponieważ nie jest podmiotem wrażliwym i miesięczny 



koszt za ciepło będzie wynosił 58.000zł. Następną rzeczą rzutującą na sytuacje budżetową jest 

podwyżka płacy minimalnej, za którą idzie wzrost innych wynagrodzeń. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Budżetowej p. Zbigniewa Korzeniowskiego o udzielenie opinii komisji nt. projektu 

uchwały w sprawie  zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2023 r. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowej p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że komisja w 

głosowaniu jawnym 5 głosami za, przy 2 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  

 

Radny p. Henryk Rykaczewski zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie, na co konkretnie 

przeznaczone zostaną środki z kredytu.  

 

Skarbnik Miasta p. Anna Sadowska Piętak odpowiedziała, że tak jak wspomniała wcześniej na 

inwestycje. 

 

Radna p. Anna Truchel zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie, czy w celu zmniejszenia kredytu 

zaplanowane są jakieś założenia lub plany, aby na koniec roku sytuacja lepiej wyglądała.  

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że kredyt w rachunku 

bieżącym wynosił będzie 10.000.000zł. Poinformował, że członkowie rady co miesiąc będą 

otrzymywali informacje dotyczące ewentualnego posiłkowania się kredytem. Burmistrz 

oznajmił, że być może miasto otrzyma jakieś dodatkowe środki dzięki którym uda się zamknąć 

rok. Jeśli chodzi o kolejne lata, to będą one omówione przy WPF.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Miasta Zambrów na 2023 r.;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Michał 

Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew 

Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, 

Henryk Rykaczewski, Wioletta Walasek, Cezary Witkowski, Marta Worosilak 

 

PRZECIW (1) 

Ryszard Kaźmierczak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Łukasz Miszak, Anna Truchel 

 

NIEOBECNI (1) 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 



(Uchwałę nr XLIV/270/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Zambrów na lata 2023 – 2026; 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Miasta p. Anna Sadowska Piętak. Poinformowała, 

że ze względu na zwiększenie proponowanego kredytu na kwotę 2.000.000zł należało rozłożyć 

spłatę na dłuższy okres, czyli do 2027 roku , ponieważ wtedy będzie możliwość spłaty kredytu. 

Wszystkie wskaźniki, które są zobligowane do przestrzegania, czyli limity spłaty i relacje 

dochodów do wydatków są zachowane.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Budżetowej p. Zbigniewa Korzeniowskiego o udzielenie opinii komisji nt. projektu 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Zambrów na lata 2023 – 

2026.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej p. Zbigniew Korzeniowski poinformował, że komisja w 

głosowaniu jawnym 5 głosami za, przy 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały.  

Radna p. Anna Chętnik poinformowała, że radna p. Grażyna Wyszyńska mocno przyczyniła 

się do dotacji do windy,  która została przyznana , a mimo to widny nie będzie. Radna p. Anna 

Chętnik zwróciła się z prośbą o podanie powodu rezygnacji z budowy windy w SP5.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że oprócz tej jednej 

niewątpliwe potrzebującej dziewczynki, której z pewnością należy się ogromny szacunek, jest 

jeszcze 700 uczniów. Każda szkoła dostała 15.000.000zł, a kosztorys i dokumentacja z SP5 

wynosiła praktycznie 5.000.000zł co było niemożliwe w tym podziale i trzeba było pewne 

rzeczy z kosztorysu zdjąć. Zakładana winda miała być zewnętrzna dopasowana do poziomu 

szkoły, projektant jednak zaprojektował windę w środku budynku na kwotę 300.000zł i trzeba 

by było  kuć stropy itd.. Dodatkowo za kwotę 300.000zł takiej widny nie udałoby się 

wybudować. Burmistrz Miasta poinformował, że zamiast windy, której potrzeby absolutnie nie 

neguje i może w przyszłości uda się ją zbudować przy pomocy dofinansowania, Dyrektor podjął 

słuszną decyzję, że w środku zostanie wyposażona szatnia dla 700 uczniów.  

Radny p. Cezary Witkowski poinformował, że łatwiejszym rozwiązaniem zamiast budowy 

windy w szkole, byłoby zorganizowanie zajęć dla dziewczynki na parterze.  

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski odpowiedział, że dziewczynka przechodzi 

od IV klasy, w której są już zajęcia przedmiotowe i nie można zorganizować ich w jednej sali.  

Radna p. Anna Chętnik celem wyjaśnienie oznajmiła, że radna p. Grażyna Wyszyńska nie 

zabiegała w dosłownym słowa tego znaczeniu o windę, tylko zwracała się z prośbą o 

znalezienie środków na ten cel.  

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Zambrów na lata 2023 – 2026;.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Michał Klimowicz, Zbigniew 

Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Wioletta Walasek, Cezary Witkowski, Marta 

Worosilak 

 

PRZECIW (1) 

Ryszard Kaźmierczak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Anna Chętnik, Kamil Kowalczyk, Łukasz Miszak, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel 

 

NIEOBECNI (1) 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

(Uchwałę nr XLIV/271/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

c) pozbawienia kategorii dróg gminnych części ulicy Podleśnej i Obwodowej w Zambrowie; 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda. 

Poinformował, że przedmiotem uchwały jest wyłączenie z użytkowania drogowego terenu 

przedstawionego na mapce. W chwili obecnej omawiane działki stanowią pas drogowy i 

znajdują się u zbiegu ulic Podleśnej oraz Obwodowej.  Na wniosek właścicieli dokonany został 

podział działek przyległych do omawianego terenu, ponieważ są oni zainteresowani kupnem i 

zagospodarowaniem terenów na własne potrzeby. Zastępca Burmistrza Miasta poinformował, 

że z punktu widzenia zarządcy drogi działki te są zupełnie zbędne i wyłączenie ich z 

użytkowania drogowego nie wpływa negatywnie na funkcjonowanie ulic. Jednak, aby dokonać 

sprzedaży działek należy je wyłączyć z kategorii dróg.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdana Andrzejczuka o przedstawienie opinii komisji 

nt. projektu uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych części ulicy Podleśnej i 

Obwodowej w Zambrowie. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  



Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do Zastępcy 

Burmistrza Miasta p. Adama Libudy o udzielenie informacji dot. przejść dla pieszych i zmiany 

organizacji ruchu.  

Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda odpowiedział, że w chwili obecnej nie 

udzieli informacji odnośnie zmiany organizacji ruchu.  

 

Głosowano w sprawie: 

pozbawienia kategorii dróg gminnych części ulicy Podleśnej i Obwodowej w Zambrowie;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Wioletta 

Walasek, Cezary Witkowski, Marta Worosilak 

 

NIEOBECNI (1) 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

(Uchwałę nr XLIV/272/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

d) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych; 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Zastępca Burmistrza Miasta Zambrów p. Adam Libuda. 

Poinformował, że jest to czysto formalna sprawa. Na ostatniej sesji Wysoka Rada nadała nazwę 

ulicy Generała Władysława Andersa i w związku z tym, że jest to droga publiczna ze względów 

formalnych należy zaliczyć ją do kategorii dróg gminnych.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdana Andrzejczuka o przedstawienie opinii komisji 

nt. projektu uchwały w  sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego p. Bogdan Andrzejczuk poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 



zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Anna Truchel, Wioletta 

Walasek, Cezary Witkowski, Marta Worosilak 

 

NIEOBECNI (1) 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

(Uchwałę nr XLIV/273/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

e) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności; 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że projekt uchwały jest pokłosiem decyzji rady ministrów, która podniosła 

kryterium do 200% i również taki projekt przedstawiany jest Wysokiej Radzie, aby kryterium 

dochodowe podwyższyć również dla mieszkańców miasta. Burmistrz Miasta wyjaśnił, że 

chodzi tu o zasiłek celowy na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin wymienionych w 

programie Posiłek w szkole i domu, który funkcjonuje od 2019 roku i ma zakończyć się w 2023 

roku. Wkład własny miasta w program wynosi 150.000zł, natomiast resztę środków dokłada 

budżet państwa.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasza Miszaka o przedstawienie opinii komisji nt. 

projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

Radny p. Henryk Rykaczewski zapytał ile osób korzysta na chwile obecną korzysta z pomocy.  

Zastępca Dyrektora MOPSu p. Marta Wnęk odpowiedziała, że w szkole objętych programem  

jest 150 uczniów, a w przedszkolu około 60 rodzin. W marcu bieżącego roku było również 

około 160  osób, które nie są samodzielne w przygotowaniu posiłku. Zastępca Dyrektora 



MOPSu poinformowała, że  sam pogram zakłada wsparcie finansowe dla gmin, więc warto 

podnieść kryterium żeby móc ubiegać się o dotacje.  

Radny p. Henryk Rykaczewski zapytał, czy liczba osób korzystających z programu spada, czy 

utrzymuje się na tym samym poziomie.  

Zastępca Dyrektora MOPSu p. Marta Wnęk odpowiedziała, że liczba osób zmniejszyła się, ale 

nie jest to mocny spadek..  

 

Głosowano w sprawie: 

 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Ryszard 

Kaźmierczak, Michał Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Tomasz Józef Kosek, Kamil 

Kowalczyk, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka 

Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Anna Truchel, Wioletta Walasek, Cezary 

Witkowski, Marta Worosilak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Henryk Rykaczewski 

 

NIEOBECNI (1) 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

(Uchwałę nr XLIV/274/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

 

f) zmiany uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej: usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki 

okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu, będących w zakresie zadań 

własnych. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że w uchwale RM z dnia 24.11.2015r. planuje się zmienić §1 ust.1, którego 

brzmienie przedstawione jest w przekazanych materiałach. W uchwale z 2015 roku była mowa, 



że kwota nie może przekroczyć 150% kryterium dochodowego, natomiast w tej chwili mowa 

jest o 200%, co jest jedyną zmianą w uchwale.  

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasza Miszaka o przedstawienie opinii komisji nt. 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej: usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu, 

będących w zakresie zadań własnych. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja w głosowaniu jawnym jednogłośnie, bez głosów przeciwnych oraz wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

zmiany uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej: usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki 

okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu, będących w zakresie zadań 

własnych..  

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Ryszard Kaźmierczak, Michał 

Klimowicz, Zbigniew Korzeniowski, Kamil Kowalczyk, Zbigniew Kulesza, Barbara Danuta 

Laszuk, Łukasz Miszak, Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Anna 

Truchel, Wioletta Walasek, Marta Worosilak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

 

Anna Chętnik, Tomasz Józef Kosek, Henryk Rykaczewski, Cezary Witkowski 

 

NIEOBECNI (1) 

Grażyna Anna Wyszyńska 

 

(Uchwałę nr XLIV/275/2023 dołączono do protokołu) 

 

 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Poprawy Zdrowia w zakresie 

Rehabilitacji Leczniczej, w tym Rehabilitacji po COVID-19 w 2022 r. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że sprawozdanie jest pokłosiem programu jaki RM uchwaliła 28.12.2021r. dot. 

Gminnego Programu Poprawy Zdrowia. Z uwagi na to, że program był uchwalony 



obowiązkiem organu wykonawczego jest przedstawienie Wysokiej Radzie sprawozdania z 

realizacji.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasza Miszak o przedstawienie 

opinii komisji nt. sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Poprawy Zdrowia w zakresie 

Rehabilitacji Leczniczej, w tym Rehabilitacji po COVID-19 w 2022 r. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższe sprawozdanie.  

 

 

8. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Zambrów z organizacjami 

pozarządowymi w 2022 roku. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Poinformował, że sprawozdanie jest również pokłosiem podjętej uchwały przez RM  dnia 

26.10.2021r. W sprawozdaniu opisane zostały wszystkie prowadzone przez miasto działania.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego 

Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasza Miszaka o przedstawienie opinii komisji nt. 

sprawozdania z realizacji Programu współpracy Miasta Zambrów z organizacjami 

pozarządowymi w 2022 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższe sprawozdanie.  

 

 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2022 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasza Miszaka o przedstawienie 

opinii komisji nt. sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w 2022 r. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  

 

Radna p. Barbara Laszuk zapytała, czy rodziny które odmówiły pomocy asystenta są objęte 

innymi formami pomocy przez MOPS. 

 

Zastępca Dyrektora MOPSu p. Marta Wnęk odpowiedziała, że rodzina może odmówić pomocy 

asystenta, chyba że sąd zobliguje daną rodzinę, to wtedy asystent wchodzi bez zgody rodziny. 

W przypadku kiedy rodzina odmawia pomocy asystenta,  pracownik socjalny monitoruje ją.  

 

Radna p. Barbara Laszuk zapytała, czy zostały odnotowane przypadki w 2022 roku kiedy 

dziecko wracało z rodziny zastępczej do rodziny biologicznej. 

 

Zastępca Dyrektora MOPSu p. Marta Wnęk odpowiedziała, że nie. 

 



 

10. Raport z wykonania Zambrowskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2022 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasza Miszaka o przedstawienie 

opinii komisji nt. raportu z wykonania Zambrowskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2022 r. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała raport.  

 

 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Mieście Zambrów w 2022 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą o przedstawienie 

opinii komisji nt. sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Mieście Zambrów w 2022 r. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  

 

 

12. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Zambrowie w 2022 r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasza Miszaka o przedstawienie 

opinii komisji nt. sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Zambrowie w 2022 r. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Łukasz Miszak poinformował, że 

komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  

 

 

13. Przyjęcie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury w Zambrowie za rok 

2022. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się do Przewodniczącej 

Komisji Kultury i Oświaty p. Wioletty Walasek o przedstawienie opinii komisji nt. 

sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Kultury w Zambrowie za rok 2022. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty p. Wioletta Walasek poinformowała, że komisja w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższe sprawozdanie.  

 

 

14. Przyjęcie sprawozdania z działalności Społecznej Rady Programowej Miejskiego Ośrodka 

Kultury w Zambrowie za rok 2022. 

 



Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza zwrócił się do Przewodniczącej 

Komisji Kultury i Oświaty p. Wioletty Walasek o przedstawienie opinii komisji nt. 

sprawozdania z działalności Społecznej Rady Programowej Miejskiego Ośrodka Kultury w 

Zambrowie za rok 2022. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty p. Wioletta Walasek poinformowała, że komisja w 

głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższe sprawozdanie.  

 

 

15. Informacja dotycząca opłat planistycznych. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski. 

Przedstawił po krótce treść powyższej informacji.  

 

16. Stanowisko Rady Miasta Zambrów w obronie dobrego imienia świętego Jana Pawła II. 

 

Radny p. Kamil Kowalczyk odczytał treść stanowiska.  

 

Radna p. Anna Chętnik wyraziła poparcie dla stanowiska Rady Miasta w bronie dobrego 

imienia świętego Jana Pawła II. Jednocześnie przedstawiła informacje z prywatnego życia, 

dotyczące powyższego stanowiska. 

 

Radna p. Wioletta Walasek zapytała, czy nad powyższym stanowiskiem trzeba przeprowadzać 

głosowanie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Kulesza odpowiedział, że tak.  

 

Głosowano w sprawie: 

 

Przyjęcie Stanowiska Rady Miasta Zambrów w obronie dobrego imienia świętego Jana Pawła 

II..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

 

Bogdan Andrzejczuk, Wiesława Arent, Radosław Bańkowski, Anna Chętnik, Michał 

Klimowicz, Tomasz Józef Kosek, Kamil Kowalczyk, Zbigniew Kulesza, Łukasz Miszak, 

Agnieszka Ogórkowska, Jacek Olszewski, Barbara Reinke, Henryk Rykaczewski, Wioletta 

Walasek, Cezary Witkowski, Marta Worosilak 

 

BRAK GŁOSU (3) 

 

Ryszard Kaźmierczak, Zbigniew Korzeniowski, Barbara Danuta Laszuk 

 

NIEOBECNI (2) 

Anna Truchel, Grażyna Anna Wyszyńska 

 



 

17. Wolne wnioski oraz sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski przedstawił terminarz komisji oraz sesji Rady 

Miasta Zambrów w miesiącu kwietniu br.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski poinformował, że do końca kwietnia radni 

mają obowiązek złożyć oświadczenia majątkowe.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jacek Olszewski odczytał treść pisma autorstwa Wójta Gminy 

Szumowo adresowanego do Burmistrza Miasta oraz do wiadomości Przewodniczącego RM jak 

również odpowiedź Prezesa PGK. 

 

Burmistrz Miasta Zambrów p. Kazimierz Dąbrowski poinformował, że temat ten przerabiany 

był 3 lata temu i również dotyczył podwyżek na składowanie odpadów komunalnych w 

zambrowskim zakładzie przetwarzania. Zakład nie jest instytucją charytatywną i musi zarabiać 

na siebie, a w tej chwili po rozliczeniu stycznia oraz lutego przynosi straty. W związku z tym 

podjęta została decyzja na wniosek Prezesa PGK o podniesieniu stawek za odbiór, które i tak 

są niższe o około 200zł od stawek w innych okolicznych zakładach tego typu. Burmistrz Miasta 

poinformował, że gminy, które należały do związku mają ulgę 8,88% za odwóz śmieci.  

 

Radny p. Ryszard Kaźmierczak oznajmił, że to co usłyszał na temat Papieża w ostatnim czasie, 

nie zmieni jego zdania o nim, ponieważ był to wielki człowiek oraz autorytet moralny, którego 

wizerunku nie powinno się wykorzystywać do politycznych rozgrywek. Jedni robią z tego 

sensacje, a inni twierdzą że chcą tylko pomóc. Jednak rozstrzygnięcie tej sprawy,  powinno 

pozostać do wyjaśnienia Biskupom.  

 

18. Zamknięcie obrad. 

 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów objętych porządkiem posiedzenia 

Przewodniczący Rady Miasta Zambrów p. Jacek Olszewski podziękował za udział i zamknął 

XLIV posiedzenie Rady Miasta. 

 

    Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady Miasta  

 Aleksandra Zaleska                                                                                  Jacek Olszewski 

 


